
خبر کوتاهاخبار کلنگ زنی ساختمان 10 طبقه جدید پلاسکو در 29 دی 

دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش تشریح کرد:

مخالف تعطیلات ۳ ماهه مدارس هستیم

معاون معماری و شهرسازی شهرداری تهران 
از کلنگ زنی ساختمان 10 طبقه جدید پلاسکو در 
29 دی خبر داد و گفت : ساخت ساختمان جدید 

پلاسکو حدود سه سال طول می کشد.
نشست  در  حجت  مهدی  ایسنا  گزارش  به   
خبری خود درخصوص  سرانجام ساختمان پلاسکو، 
گفت:  از همان ابتدا بنیاد مستضعفان سعی کرد با 
سرعت  را  کار  روند  تخصصی  کارگروهای  تشکیل 
ساختمان  طراحی  ایده  مسابقه  حتی  و  ببخشد 

جدید پلاسکو را اجرا کرد.
در  که  زمینی  مستضعفان  بنیاد  افزود:  وی 
پارکینگ “اکبر” در  بود، همچنین  زیر ساختمان 
پنج  و ساختان  متر   4200 به مساحت  آن  شرق 
طبقه پشتی را خریداری کرده تا بتواند مجتمعی 

بسازد. 
تراکم   ما  اینکه  بیان  با  تهران  شهردار  معاون 
رسمیت  به  است  تفصیلی  طرح  در  که  را  قانونی 
می شناسیم، اما از سوی دیگر حقوق مکتسبه کسبه 
هم باید در نظر گرفته می شود، گفت: نهایتا با جمع 
بندی های انجام شده به این نتیجه رسیدیم که در 
29 دی ماه جاری کلنگ ساختمان جدید پلاسکو 
زده شود، ساختمان جدید 5 طبقه پارکینگ دارد و 

در 10 طبقه ساخته می شود.
فرهنگی  میراث  سازمان  اینکه  بیان  با  حجت 
مدرسه  حریم  در  پلاسکو  که  کرده  اعلام  بارها 
“ژاندارک” است، گفت: با این حال سازمان میراث 
فرهنگی موافقت کرده که با رعایت ضوابط میراثی 
توانیم  می  هرچند  شود،  ساخته  ساختمان  این 
مدرسه  نزدیک  که  پلاسکو  در سمت  را  بارگذاری 

ژاندارک است با طراحی خاصی کمتر کنیم.
به گفته وی، باید در پلاسکو 2300 پارکینگ 
 5 در  تنها  اینکه  به  توجه  با  اما  می شود،  ساخته 
می توانستند  پارکینگ   1300 زیرزمین  طبقه 
بسازند قرار است بنیاد مستضعفان پارکینگ مقابل 
پلاسکو پارکینک پروانه را مرمت و هوشمند کند. 
تا مابقی ظرفیت پارکینگ ها در این قسمت تامین 

شود.
پاساژ  به  خودروها  تردد  اینکه  بیان  با  حجت 
اتوبوس و بروز  روبرو موجب قطع شدن خط ویژه 
حوادثی می شد، گفت: بنیاد مستضعفان قبول کرد 
که از طرح ایجاد خط ال .آر.تی در مسیر بهارستان 

حمایت کند.
شهرداری  کرد:  تاکید  تهران  شهردار  معاون 
قوانین  با  بنیاد مستضعفان در خصوص پلاسکو  با 
جاری عمل کرد منتها برای اینکه ساخت پلاسکو 
را  جوانب  همه  نکند  ایجاد  دیگری  مشکلات 

سنجیده ایم.

اتمام بازنگری طرح تفصیلی تا پایان 
سال آینده 

پایان  تا  تفصیلی  طرح  بازنگری  اتمام  از  وی 
سال آینده خبر داد و با بیان اینکه یکی از مهمترین 
برنامه های پیش روی من مسئله بازنگری در طرح 
تفصیلی است، گفت: طرح جامع و تفصیلی کم و 
اجرا  ناقص و کامل در طی سال های اخیر   ، بیش 

شده اما نتوانسته است توقعات را برآورده کند.
حجت افزود: تا انتهای سال 9۷ باید دستورالعمل 
زندگی آینده در تهران در حوزه شهرسازی را در قالب 

طرح جامع  تفصیلی ارائه کنیم.
که  سوال  این  به  پاسخ  در  ادامه  در  حجت 
بازنگری در طرح تفصیلی چگونه خواهد بود، گفت: 
در طرح تفصیلی مداخلات زیادی صورت گرفته و 
اولیه  طرح  به  نسبت  طرح  این  در  انحراف  شاهد 
بر  اگر  حتی  آیا  که  است  سوال  جای  اما  هستیم 
پیش  کار  اولیه  شده  ارائه  تفصیلی  طرح  اساس 
که  می رسیدیم؟  آرمان هایمان  به  هم  باز  می رفت 
بر همین اساس شورای شهر تهران در مصوبه ای به 
معاونت شهرسازی فرصت شش ماهه داده تا میزان 
انحراف از طرح تفصیلی را گزارش دهیم اما ما به 
دنبال آن هستیم که ببینیم آیا واقعا اهداف طرح 
تفصیلی در بلندمدت پاسخگوی همه نیازها هست 
جامع  طرح  با  آن  پذیری  انطباق  میزان  خیر؟  یا 
چقدر بوده است؟ و بر اساس طرح جامع و اهدافی 
تفصیلی  طرح  در  باید  مقدار  چه  به  داشتیم  که 
از مناطق  بازنگری صورت گیرد چرا که در برخی 
تا سال 1404 هر چه که باید ساخته شود، ساخته 
شده هر چند که معتقدیم هنوز ظرفیت های پنهان 
سوخته  شهر  تهران  شهر  و  است  زیاد  تهران  در 

نیست.

وی در مورد هشدار رئیس کمیسیون معماری 
سرپیچی  خصوص  در  شهر  شورای  شهرسازی  و 
مناطق از بخشنامه شهردار تهران گفت: اخطار این 
عضو شورای شهر به جا بود چرا که هر چقدر در 
دستگاه عریض و طویل شهرداری دقیق باشیم باز 
هم ممکن است کار خطایی صورت گیرد اما هیچ 
کدام از معاونین در صدد اینکه بخشنامه شهردار را 
کنار بزنند نیستند اما ممکن است تخلف کوچکی 
مراقب  به شدت  که  گیرد  انجام  در جایی کوچک 

هستیم.
بررسی پرونده برج ها به صورت خاص

معاون شهردار تهران در پاسخ به این سوال که 
چه تعداد پروانه ساخت ساختمان های بلندمرتبه در 
شهر تهران صادر شده که هنوز مالک اقدام به ساخت 
از 100 ساختمان  ایسنا گفت: کمتر  به  آن نکرده 
یعنی  انجام شده  کارهایش  پایتخت  در  بلندمرتبه 
پروانه دریافت و عوارضش را پرداخت کرده اند که از 
نظر حقوقی هیچ راهی نیست تا مانع ساخت و ساز 
این ساختمان های بلندمرتبه شویم هر چند که در 
از موارد عمر پروانه صادره گذشته و پروانه  برخی 
مالک  نیز  پرونده ها  برخی  در  و  است  شده  ابطال 
اقدام به اخذ جواز کرده اما مبلغی را به عنوان علی 
ایجاد  مکتسبه  حقوق  که  کرده  پرداخت  الحساب 
نکرده است و من در این خصوص به تمام مناطق 
از جمله  مناطق دو، پنج، 22 و ... اعلام کرده ام که 
این نوع پرونده ها را شناسایی و دسته بندی کنند 
و در هر هفته در یک جلسه این پرونده ها را که به 
نام »مشکوک« نامگذاری کردم و بلاتکلیف هستند 

را بررسی کنیم تا یک راه برون رفت پیدا کنیم.
حجت با بیان اینکه بین تخلف و فساد تفاوت 
منافع  خاطر  به  افراد  برخی  گفت:  دارد،  وجود 

اما  دهند  انجام  را  تخلفی  است  ممکن  شهرداری 
به  که  باشند  ریخته  شهرداری  حساب  به  را  پول 
شناخته  متخلف  داده اند  انجام  که  کارهایی  سبب 
شده و به قسمت رسیدگی به تخلفات اداری معرفی 
می شوند اما اگر مشخص شود که در تخلف فساد 
برخورد  رویه  دیگر  این  داشته  وجود  هم  شخصی 
دیگری می طلبد و آمار دارم که تعدادی از افراد به 

قوه قضاییه معرفی شدند.
تعاونی های مسکن رها شده دردسرساز شدند

وی با بیان اینکه من ضامن تمام کارهایی که 
در گذشته انجام داده اند نیستم،  تصریح کرد: البته 
قرار است از این به بعد همه کارها به صورت شفاف 
همه  تا  شود  منعکس  شهرداری  سیستم  روی  بر 

مردم آن را ببینند.
مسکن  تعاونی  مشکل  اینکه  بیان  با  وی 
گرفتار  ما  گفت:  شده،  دردسرساز   ... و  شرکت ها 
نمی دانیم  و  هستیم   ... و  مسکن شرکت ها  تعاونی 
نظر  باید در  را  از یک سو حقوق شهر  چه کنیم؟ 
بگیریم و از یک سو حقوق مردم و اما در کل ناتمام 

ماندن تعاونی های مسکن گرفتارمان کرده است.
پیشنهاد ایجاد حاشیه نازک سبز در 

حریم تهران
حجت در ادامه به مسئله حریم اشاره کرد و 
ادامه داد: حریم مسئله مهمی است؛ چرا که میزان 
استقرار جمعیت در حریم بیش از خود شهر تهران 
باید  و  می کند  تهدید  را  شهر  مسئله  این  و  شده 

توجه ویژه ای به حریم شود.
مناطق  از  بسیاری  در  اینکه  بیان  با  وی 
استانداری ها  و  نفوذ شهرداری ها  و  حوزه خدمات 
شهرسازی  وزارت  با  گفت:  نیست،  مشخص 
جلساتی برگزار کردیم که حداقل در لایحه قانونی 
که به مجلس می فرستند شهر تهران و حریم آن 
را به طور مشخص نسبت به سایر شهرها در نظر 
در  که  کردیم  توافق  نیز  استانداری  با  و  بگیرند 
به  سودجویان  که  نکنند  کاری  اختیار  تفویض 
نیازمند  مناطق  این  که  چرا  بیایند.  مناطق  این 
کنترل بیشتری به علت عدم تداخل سوء استفاده 
کنندگان است و باید استقرار لوازم مانیتورینگ را 
در این مناطق داشته باشیم. چرا که شبانه اقدام 
ایجاد  به ساخت و ساز می شود و حقوق مکتسبه 
زمین های  به  نسبت  تعاونی ها  برخی  یا  و  می کند 
می شویم  درگیر  آنها  با  بعضا  و  دارند  نظر  اطراف 
تعیین  خصوص  در  مشخصی  قانون  باید  حتما  و 
میزان حریم در مجلس به تصویب برسد هر چند 
که ما پیشنهاد ایجاد حاشیه نازک سبز دور حریم 
حاشیه  این  حداقل  که  کردیم  مطرح  شورا  در  را 

سبز حریم را مشخص کند.

با کلیات  اینکه  بیان  با  دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش 
موافق  آموزشی  تقویم  اصلاح  شرط  به  مدارس  زمستانی  تعطیلات 
و کل  است  پیچیده  بسیار  مدارس  تعطیلات  هستیم، گفت: موضوع 

کشور را از ابعاد مختلف تحت تاثیر قرار می دهد.
در  که  خبری  نشست  در  ادهم  نوید  مهدی  ایسنا،  گزارش  به 
استودیو الفبای وزارت آموزش و پرورش برگزار شد، درباره پیشنهاد 
در  مدارس  ماهه  یک  تعطیلی  بر  مبنی  زیست  محیط  سازمان  اخیر 
گانه  چند  نظرهای  اظهار  و  هوا  آلودگی  کاهش  منظور  به  زمستان 
معاونین وزارت آموزش و پرورش در این خصوص گفت: مغایرتی بین 

نظرات بنده و سایر معاونین وزارتخانه در این خصوص وجود ندارد.
چه  و  زمستانه  تعطیلات  چه  مدارس  تعطیلی  به  ما  افزود:  وی 
نگاه  تربیتی  و  تعلیم  منظر  از  می آید  پیش  که  موردی  تعطیلات 
می کنیم و نه از منظر آلودگی هوا و همه سال تحصیلی را یکپارچه 

می بینیم.
مخالفت با تعطیلات سه ماهه تابستانی

دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه از منظر سند 
تحول یک سال تحصیلی از اول مهر شروع می شود و تا شهریور سال 
داشته  برنامه  باید  یکسال  این  برای  پیدا می کند، گفت:  ادامه  آینده 
باشیم و کل یک سال را مدیریت کنیم. بخشی از این زمان در مدرسه 
می گذرد و بخشی دیگر به ویژه در تابستان در خارج از محیط مدرسه 
که باید آن زمان را نیز با مشارکت خانواده ها مدیریت کنیم. از این 
منظر سه ماه تعطیلی تابستان توجیهی ندارد و به جد خواهان تعطیلی 
تعطیلات تابستانی هستیم که یکی از مصوبات مجلس مانع آن است.

نوید ادهم ادامه داد: طبق مصوبه سال 13۷۶ مجلس یک سال 
ادامه  ماه  اردیبهشت  پایان  تا  و  مهر شروع می شود  اول  از  تحصیلی 
تقویم  این  بخواهیم  اگر  است.  امتحانات  زمان  پیدا می کند و خرداد 
آموزشی را تغییر دهیم و به عنوان مثال زمان شروع سال تحصیلی را 
عقب کشیده و به شهریور بیاوریم مخالف و مغایر این مصوبه و قانون 
توافق  با مجلس  باید  ابتدا  آموزشی  تقویم  تغییر  برای  است.  مجلس 
فازهای بعدی و بررسی مواردی چون تعطیلات  کنیم و سپس وارد 

زمستانه شویم.
به  زمستانی  تعطیلات  کلیات  با  اینکه  بر  تاکید  با  ادهم  نوید 
شرط اصلاح تقویم آموزشی موافقیم، گفت: آلودگی هوا تنها در چند 
کلانشهر موضوع بحرانی است اما باید به کل کشور توجه کرده و تنوع 
پاسخ  سوال  این  به  و  بگیریم  نظر  در  را  مختلف  استان های  اقلیمی 
اقلیمی زمان شروع سال  تنوع  به  با توجه  دهیم که چگونه می توان 

تحصیلی را برای استان های مختلف در نظر بگیریم؟
تغییر تقویم آموزشی به زودی اجرایی نخواهد شد

عنوان  به  که  است  این  پیشنهادات  این  از  یکی  داد:  ادامه  وی 
سال  شروع  زمان  چهار  و  شود  تقسیم  منطقه  چهار  به  کشور  مثال 
تحصیلی داشته باشیم که البته بررسی همه این موارد منوط به اجازه 
مجلس است و قطعا چنین تغییراتی زمان بر هستند و به زودی اجرا 

نخواهند شد.
تعطیلی  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  عالی  شورای  دبیرکل 
لحاظ  از  را  کشور  کل  و  است  پیچیده ای  بسیار  موضوع  مدارس 
اقتصادی، سیاسی و اجتماعی تحت تاثیر قرار می دهد، گفت: مجلس 

می تواند با مشارکت دولت تصمیمی بهینه بگیرد که همه این موارد در 
آن لحاظ شود بنده هم مخالف تعطیلات یک ماهه زمستانی به دلیل 
اصلاح  به شرط  زمستانی  تعطیلات  کلیات  با  اما  هوا هستم  آلودگی 

تقویم آموزشی موافقم.
این  در  زیست  محیط  سازمان  باید  چرا  اینکه  به  پاسخ  در  وی 
هوا  آلودگی  درباره  قبلا  ما  گفت:  کند؟  مطرح  پیشنهاد  خصوص 
کارگروهی با محیط زیست داشتیم و اعلام کردیم باید تقویم آموزشی 
در  اما  رسید  تصویب  به  گذشته  سال  در  دولت  در  که  شود  اصلاح 
مجلس تایید نشد البته هنوز پرونده باز است و می توان آن را بررسی 

کارشناسانه کرد.
آموزش و پرورش هیچ تصمیم جدیدی درباره آموزش 

زبان نگرفته است
به گزارش ایسنا، دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش در ادامه 
اظهار  ابتدایی  مدارس  در  انگلیسی  زبان  آموزش  ممنوعیت  درباره 
و سیما پخش شد ممنوعیت  از صدا  که  بر خلاف مصاحبه ای  کرد: 
آموزش زبان مصوبه جدیدی نبود و کج تابی داشت. آموزش و پرورش 
از گذشته  و  نگرفته است  زبان  آموزش  هیچ تصمیم جدیدی درباره 
آموزش زبان در دوره ابتدایی را در مدارس و در جدول برنامه درسی 

نداشته ایم و آموزش زبان از پایه هفتم شروع می شود.
دبیرستان  جدی  دروس  از  انگلیسی  زبان  اتفاقا  داد:  ادامه  وی 
است و ما کما فی السابق اهتمام جدی داریم که همه دروس از جمله 

زبان با کیفیت بالاتری به دانش آموزان ارائه شود.
وی با اشاره به دستاوردهای خوب آموزش زبان انگلیسی و تغییر 
محتوای آموزشی اظهار کرد: ما رویکردهای جدیدی در آموزش زبان 
اتخاذ کردیم که مطابق رویکردهای بین المللی است و چهار مهارت 
خواندن، نوشتن، گوش کردن و سخن گفتن در آن مورد توجه قرار 

گرفته است.
مویدی درباره شروع سن آموزش زبان نیز توضیحاتی ارائه کرد 
مولفه  به  صرفا  زبان  فراگیری  در  موفقیت  عدم  یا  موفقیت  گفت:  و 
زمان و سن شروع آموزش بر نمی گردد و مولفه های مختلفی در آن 
دخیل است که از جمله آنها می توان به صلاحیت های حرفه ای معلم، 

محتوای مناسب و شیوه های ارزشیابی اشاره کرد.
وی افزود: ادعا می کنیم تغییرات مثبتی در محتوای کتب درسی 
زبان اتفاق افتاده است. هر چند باید توجه کرد بسیاری کشورها محتوا 
انتقال  زبان  زیرا  بازتولید می کنند  بومی خود  فرهنگ  با  متناسب  را 

دهنده یک فرهنگ است.
فعلا موافق آموزش زبان خارجی در برنامه رسمی دوره 

ابتدایی نیستیم
نوید ادهم با بیان اینکه آنطور نیست که همه دنیا به این نتیجه 
رسیده باشند که آموزش های زبان را پیش از دبستان آغاز کنند اظهار 
کرد: سن شروع آموزش زبان دوم در کشورهای مختلف متفاوت است. 
دوران  در  ما  و  از کلاس هفتم شروع می شود  آموزش  این  ایران  در 
بنیه  اگر  متمرکز می شویم.  فارسی  بنیه  تقویت  بیشتر روی  دبستان 
فارسی دانش آموزان تقویت شود روی یادگیری همه دروس اثرگذار 
فقط  ما  مقصود  می کنیم  زبان صحبت  آموزش  از  وقتی  البته  است. 
انگلیسی نیست. ما نخواستیم اسیر امپریالیسم زبانی بشویم به همین 

خاطر در سند تحول چند زبان دیگر از جمله عربی، آلمانی و ... نیز 
دیده شده است.

دوره  در  زبان  آموزش  می کنیم  تلاش  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
پرورش  و  آموزش  آیا  اینکه  به  پاسخ  در  کنیم  تقویت  را  متوسطه 
همانطور که خواسته والدین است قصد ندارد آموزش های زبان را از 
دوره دبستان شروع کند؟، گفت: در این خصوص اختلاف نظر وجود 
دارد و بررسی های کارشناسانه ای در حال انجام است اما در شرایط 
فعلی به هیچ وجه موافق با اجرای آموزش زبان در برنامه رسمی دوره 
ابتدایی نیستیم و چیزی تحت عنوان آموزش زبان نه در دوره رسمی 
و نه در دوره های فوق برنامه وجود ندارد و اگر غیر از این در مدارس 

رخ دهد تخلف محسوب می شود.
توضیحاتی درباره تغییر نام وزارت آموزش و پرورش به 

وزارت تربیت رسمی و عمومی
دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش در واکنش به اظهارات 
بر  مبنی  پرورش  و  آموزش  وزارت  فرهنگی  و  پرورشی  معاون  اخیر 
تغییر نام این وزارتخانه به »وزارت تربیت رسمی عمومی« گفت: واژه 
آموزش و پرورش یا تعلیم و تربیت یک واژه نوظهور در کشور ماست 
که قدمت صد و اندی ساله دارد و شما در کتاب هایی چون گلستان و 
کلیله و دمنه این دو واژه را نمی بینید. زمانی که نظام جدید آموزشی 
مطرح شد واژه آموزش و پرورش از ترجمه واژه education گرفته 

شد.
وی افزود: از همان روز اول این ترجمه موافق و مخالفانی داشت 
و برخی معتقد بودند دو واژه آموزش و پرورش در کنار یکدیگر کج 
زمانی  ما در  متبادر می کند.  به ذهن  را  نوعی دوگانگی  و  دارد  تابی 
ساله   80  ،۷0 مشکل  این  حل  برای  می شد  تدوین  تحول  سند  که 
مکاتباتی با فرهنگستان زبان فارسی داشتیم تا یک واژه انتخاب شود 
که هر دو مفهوم آموزش و پرورش را منتقل کند. بررسی های مختلفی 
صورت گرفت و در نهایت به واژه »تربیت« رسیدیم. این پیشنهاد در 
آن زمان به شورای عالی انقلاب فرهنگی رفت و مورد تایید هم قرار 
گرفت اما تصویب نشد. نویدادهم ادامه داد: این یک پیشنهاد است و 
اگر روزی بخواهد جایگزین شود به راحتی قابل تغییر نیست زیرا در 
قانون اساسی و همه اسناد بالادستی واژه آموزش و پرورش استفاده 
می شود و باید مسیر طبیعی خود را طی کند اما در نهایت می توان 
و  علمی  پشتوانه  با  پیشنهادی  عنوان  به  وزارتخانه  نام  تغییر  گفت: 

کارشناسی قابل تامل است.

 هشدار جدی به دولت؛ ۱۳میلیون مرغ 
تخم گذار در خطر نابودی

مدیرعامل شرکت تلاونگ گفت: طی سال 
25درصد  پرندگان  آنفلوآنزای  به دلیل  جاری 
شده  معدوم  کشور  در  تخم گذار  مرغ  گله های 
است و خبر بد اینکه این ویروس در حال انتقال 

و ورود به واحدهای مرغ مادر است.
کمیسیون  اعضای  نشست  دهمین  در 
تهران  اتاق  غذایی  صنایع  و  آب  کشاورزی، 
بازار  و  صنعت  وضعیت  آخرین  از  گزارشی 
معصومی  مهدی  سوی  از  کشور  در  تخم مرغ 
و  تهران  اتاق  نمایندگان  هیئت  عضو  اصفهانی، 

مدیرعامل شرکت تلاونگ ارائه شد.
وی این هشدار را داد که آنفلوآنزای مرغی 
در کشور بومی شده است و اگر برای ایمن سازی 
چاره اندیشی  ملی  در سطح  مرغداری  واحدهای 
با  نیز  آینده  سال  کشور  تخم مرغ  بازار  نشود، 

چالش کمبود این محصول مواجه خواهد شد.
به دلیل  جاری  سال  طی  افزود:  وی 
مرغ  گله های  درصد   25 پرندگان،  آنفلوآنزای 
خبر  و  است  شده  معدوم  کشور  در  تخم گذار 
به  انتقال و ورود  این ویروس در حال  اینکه  بد 

واحدهای مرغ مادر است.
به گفته این فعال اقتصادی در صنعت مرغ 
در  مرغداری  واحدهای  در  کشور،  تخم مرغ  و 
 13 حدود  در  تهران  و  کرج  قزوین،  استان های 
خطر  با  که  دارد  وجود  تخم گذار  مرغ  میلیون 

نابودی برای سال آینده مواجه هستند.
باید  بحران  این  برای حل  افزود:  معصومی 
دامپزشکی  سازمان  کارهای  از  فراتر  اقداماتی 
این  حل  به  ملی  سطح  در  و  داد  انجام  کشور 

بحران گام گذاشت.
این فعال اقتصادی با بیان اینکه برای حل 
این  قیمت  کنترل  و  تخم مرغ  صنعت  بحران 
اکتفا  واردات  روی  نمی توان  در کشور،  محصول 
احداث  در  اشتباهی  مکان یابی های  افزود:  کرد، 
و  گرفته  صورت  کشور  در  مرغداری  واحدهای 
این در حالی است که باید هرچه سریع تر نسبت 
مرغداری  واحدهای  ایمن سازی  و  جابه جایی  به 

اقدام شود. 

معاون بهداشت وزیر بهداشت اعلام کرد
 افزایش ۲ برابری چاقی 

در کودکان ایرانی
معاون بهداشت وزیر بهداشت نسبت به روند 

رو به رشد چاقی در کودکان کشور هشدار داد.
خبری  نشست  در  رییسی  علیرضا  دکتر 
تغذیه  بسیج  موضوع  با  که  بهداشت  وزارت 
سالم برگزار شد، گفت: هر ماده غذایی که قابل 
استفاد شود.  به میزان مجاز  باید  باشد،  خوردن 
حتی سالم ترین نوع مواد غذایی مانند آب هم در 
مصرف بیش از اندازه باعث مسمومیت می شود. 
زمانی که بدن بیش از نیاز سلول های خود ماده 
غذایی دریافت کند، آن را به صورت چربی انبار 
بیماری ها  از  بسیاری  عامل  چربی  این  می کند. 
است و می تواند فرد را دچار اضافه وزن و چاقی 

کند.
وی ادامه داد: اگر توده بدنی افراد، زیر 18.5 
بین  توده  همچین  است.  لاغر  فرد  یعنی  باشد، 
18.5 تا 24.9 به معنی وزن نرمال، توده بندی 
30 برابر با اضافه وزن، بین 30 تا 35 به معنی 
چاقی درجه یک و بالاتر از 40 به معنی چاقی 
درجه دو است. توده بدنی بیش از این رقم معادل 

چاقی کشنده است.
بیماری ها  درصد   ۷۶ اینکه   بیان  با  وی 
بیماری های  به  مربوط  ایرانیان  میر  و  مرگ  و 
این  از  به  بسیاری  ابتلا  غیر واگیر است، گفت: 
بیماری ها مانند دیابت و سرطان به روش تغذیه 
در  را  بیماری  بار  می خواهیم  اگر  بازمی گردد. 
باشیم  داشته  سالمی  زندگی  و  کنیم  کم  کشور 
باید تغذیه سالم در برنامه خود داشته باشیم و 
راه پیشگیری از بسیاری بیماری ها، غذای سالم 

و استاندارد است.
معاون بهداشت وزارت بهداشت بیان کرد:  
که  است  کرده  اعلام  جهانی  بهداشت  سازمان 
اضافه  دچار  دنیا  در  نفر  میلیارد   1.9 از  بیش 
نفر  ۶00میلیون  آمار  این  از  که  هستند  وزن 
میلیون   41 همچنین  می شوند.  محسوب  چاق 
کودک زیر پنج سال در دنیا دچار اضافه وزن 
در  درصدکودکان   14 نیز  ایران  در  هستند. 
معرض اضافه وزن قرار دارند که در بسیاری از 
به 20 درصد  اردبیل   و  مانند گیلان  استان ها 

می رسد. نیز 
 رییسی با بیان اینکه در یک روند 10 ساله 
در ایران چاقی کودکان دو برابر شده است، افزود: 
جمعیت  درصد   ۶0 و  آموزان  دانش  درصد   20 
سازمان  هستند.  چاقی  دچار  سال   18 بالای 
 10 فقط  که  می کند  توصیه  جهانی  بهداشت 
درصد انرژی روزانه باید از قندهای ساده تامین 
شود. حتی توصیه شده است که این رقم به پنج 
می تواند  فرد  هر  یعنی  این  یابد.  کاهش  درصد 

حداکثر 25 گرم شکر سالم استفاده کند.
روزانه  ایران  در  متاسفانه  داد:   ادامه  وی 
مصرف  میانگین  صورت  به  ساده  قند  گرم   ۶۶
قند  مصرف  که  است  حالی  در  این  می شود. 
دارد.  بیماری ها  شیوع  با  نزدیکی  ارتباط  اضافی 
علاوه بر این می تواند چربی  مفید بدن را کاهش 

و تری گلیسیرید را افزایش دهد.
خون  قند  سطح  افزایش  وی،  گفته  به 
کبد  مانند  بیماری هایی  بروز  باعث  می تواند 
سرطان های  بروز  و  سلول ها  تخریب  چرب، 

مختلف شود.
ذائقه  ما  کرد:  اضافه  ادامه  در  رییسی   
عادت  شیرین  خوراکی های  به  را  خود  کودکان 
غذایی،  مواد  کننده  تولید  کارخانه های  دادیم. 
ذائقه مردم را شناخته و به همان سمت حرکت 
می کنند. برنامه های وزارت بهداشت در راستای 
کم کردن نمک، شکر و چربی است، اما صنایع 

غذایی به این موضوع اعتراض می کنند.
 1100 شدن  مستقر  به  اشاره  با  وی 
کارشناس تغذیه در مراکز  بهداشت و پایگاه های 
است  لازم  گفت:  روستایی،  و  شهری  سلامتی 
و  سبزیجات  در  باقی مانده  سموم  موضوع  به 

محصولات کشاورزی بیشتر پرداخته شود.

کریم باقری بار دیگر پرسپولیسی ها را 
به انتقال خون آورد

در  پرسپولیسی  شش  سلامت-  سرویس 
خون  و  شدند  حاضر  تهران  خون  انتقال  مرکز 

اهدا کردند.
به گزارش امتیاز و به نقل از روابط عمومی 
اداره کل انتقال خون استان تهران، با هماهنگی 
پرسپولیس،  فوتبال  تیم  مربی  باقری؛  کریم 
یکشنبه هفدهم دی 139۶ سید جلال حسینی، 
محمد خاکپور، رضا شاهرودی، محمد انصاری و 
شجاع خلیل زاده در مرکز  وصال، خون خود را 

اهدا کردند .
خون  مستمر  اهداکنندگان  از  باقری  کریم 
است و هر بار جمعی از فوتبالیستهای کشورمان 
او را در این کار انساندوستانه همراهی می کنند.

با تصویب آیین نامه »حمایت از معتادان 
بی بضاعت« اعلام شد

بهره مندی معتادان فاقد مدارک 
هویتی از پوشش »بیمه درمان اعتیاد«

اعتیاد  درمان  و  پیشگیری  توسعه،  معاون 
با اشاره به مشکل بهره مندی  سازمان بهزیستی 
معتادان و گروه های فاقد مدارک هویتی از بیمه 
معتادان  از  آئین نامه »حمایت  تصویب  از  اعتیاد 
مواد  با  مبارزه  ستاد  بین  توافق  و  بی  بضاعت« 
مخدر و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر 

داد.
بهره مندی  اینکه  بیان  با  سده  براتی  فرید 
بیمه  با  قرارداد  از خدمات مراکز طرف  معتادان 
است،  هویتی  مدارک  ارائه  مستلزم  سلامت، 
و  متجاهر  معتادان  افراد،  این  از  بسیاری  گفت: 
بی خانمانی هستند که این مدارک را در اختیار 
از  بیش  افراد  این  که  حالیست  در  این  ندارند. 
سایر گروه ها به خدمات ارائه شده در قالب بیمه 

اعتیاد نیازمندند.
اینکه پیشنهاد شده است  با اشاره  به  وی 
تا بخشی از بودجه بیمه اعتیاد از طریق سازمان 
داده  اختصاص  افراد  این  به  کشور  بهزیستی 
میان  هماهنگی  با  تا  تلاشیم  در  افزود:  شود، 
بیماران  قبیل  این  برای  مربوطه  دستگاه های 
اعتبارات لازم را دریافت کنیم و در اختیار آنان 
قرار دهیم؛چرا که این عده شایسته ترین بیماران 

برای برخورداری از این اعتبار و بودجه هستند.
اعتیاد  درمان  و  پیشگیری  توسعه،  معاون   
در  کرد:  تصریح  ادامه  در  بهزیستی  سازمان 
جلسه ای که اخیرا با حضور متخصصان، صاحب 
از مدیران و کارشناسان سازمان  نظران، جمعی 
دبیرخانه  کارشناسان  و  مسوولان  و  بهزیستی، 
ها  دستگاه  سایر  و  مخدر  مواد  با  مبارزه  ستاد 
و  شده  گرفته  خوبی  تصمیمات  شد،  برگزار 
کودکان  درمان  برای  مناسبی  هماهنگی های 

مصرف کننده مواد مخدر انجام شده است.
 براتی سده با بیان اینکه بر اساس توافق های 
بین  از طریق هماهنگی های  تا  مقرر شده  اخیر 
وزارت  مخدر،  مواد  با  مبارزه  ستاد  دبیرخانه 
بهداشت و دانشگاه های تابعه آن نسبت به سم 
زدایی از این قبیل کودکان اقدام شود، ادامه داد: 
بر این اساس کودکانی که دارای والدین سالم و 
می شوند.  خود  خانواده  تحویل  هستند،  مناسب 
کودکان بد سرپرست یا بی سرپوست نیز از طریق 
در  بهزیستی،  سازمان  اجتماعی  امور  معاونت 
مراکز »شبه خانواده« تحت پوشش قرار خواهند 

گرفت و خدمات لازم را دریافت می کنند.
امر  این  اینکه  بر  تاکید  با  ادامه  در  وی 
با مقام قضایی است، تصریح  مستلزم هماهنگی 
سازمان  در  مربوطه  حوزه  در  ما  همکاران  کرد: 
بهزیستی در حال انجام این هماهنگی ها هستند. 
اولویت اول ما درمان کودکان مصرف کننده مواد 
آنها  توسط  سرپایی  خدمات  دریافت  و  مخدر 
نیازمند  نیز  کودکان  این  از  اندکی  تعداد  است. 
باید  خدمات  این  که  هستند  بستری  خدمات 
متخصصان  نظر  تحت  و  بیمارستانی  مراکز  در 

مربوطه ارائه شود.

توضیحات سرکنسول ایران در مورد کندی 
عملیات اطفای حریق نفتکش ایرانی

سرکنسول ایران در شانگهای در مورد علت 
کندی عملیات اطفای حریق نفت کش ایرانی گفت 
که هم اکنون یک لکه نفتی 1000 متری اطراف 
کشتی را فراگرفته است و کشتی های امدادرسان 

نمی توانند برای اطفای حریق به آن نزدیک شوند.
کرد:  اظهار  سخنانی  در  ایروش  علیرضا 
ساعت 8 عصر روز شنبه در شرایط جوی نامساعد 
و تاریکی هوا و مه شدید این حادثه اتفاق افتاده 
است و روند بررسی و علت یابی اکنون در حال 
بررسی است. کشتی که با نفت کش ایرانی اصابت 
کرده است به یکی از جزایر نزدیک به شانگهای 
هدایت خواهد شد تا مورد بررسی قرار بگیرد تا 
زنده،اطلاعات  شاهدان  و  شواهد  از  بتوان  شاید 

بیشتری را کسب کنیم.
روند  چرا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
روبه رو  کندی  با  حریق  اطفای  و  امدادرسانی 
شده است، گفت: نفتکش ایرانی از لحظه تصادف 
همچنان در حال سوختن است و شدت آتش و 
از  مانع  مجاور  آب های  در  نفت  انتشار  و  انفجار 

انجام به موقع عملیات حریق شده است.
او تاکید کرد که همه کشتی های امدادرسان 
در صحنه حضور دارند و منتظر شرایط مساعد برای 
انجام  انجام عملیات اطفای حریق هستند. لازمه 
کشتی های  که  است  آن  حریق  اطفای  عملیات 
امدادرسان بتوانند به فاصله 150 متری کشتی در 
حال سوختن برسند که لکه نفتی هم اکنون حدود 
بنا  فرا گرفته است،  را  اطراف کشتی  1000 متر 
بر این دسترسی به کشتی بسیار دشوار است، با 
این وجود منتظر شرایط مساعد هستیم تا بتوانند 

نزدیک شوند و عملیات اطفا را آغاز کنند.
بنا بر گزارش شبکه خبر، وی در مورد افراد 
افزود:  ایرانی  نفت کش  باختگان  و جان  بازمانده 
که  دادند  اطلاع  ما  به  صبح   11:30 ساعت  در 
پیدا شده که  مایلی محل حادثه  جسدی در 4 
بنا به شواهد متعلق به نفت کش ایرانی است. این 
جسد در حال انتقال به شانگهای برای تشخیص 
به  انتقال  برای  قانونی  تشریفات  انجام  و  هویت 

ایران است.

رئیس پلیس تهران بزرگ:

 طرح ترافیک جدید نیازمند بررسی کارشناسانه است
فرمانده انتظامی تهران بزرگ در تشریح طرح 
این طرح مورد  باید جزئیات  ترافیک جدید گفت: 

مطالعه و بررسی کارشناسانه قرار بگیرد.
مراسم  حاشیه  در  رحیمی  حسین  سردار 
معارفه جانشین رئیس پلیس تهران بزرگ در جمع 
خبرنگاران گفت: این طرح فعلا در حد پیشنهادات 
است و باید دستگاه های مختلف نظر خود را نسبت 
سازوکارهای  باید  همچنین  کنند.  مطرح  آن  به 

در  طرح  این  جزئیات  و  شود  بینی  پیش  مختلف 
حال مطالعه است.

وی افزود: توسط شهرداری تهران اعلام شده که 
این طرح در کاهش آلودگی هوا و ترافیک شهر تهران 
تاثیرگذار است اما بررسی های اولیه ما این مساله را 
تایید نمی کند،  بی تردید جزئیات این طرح توسط 
پلیس بررسی خواهد شد و نتیجه آن اعلام می شود. 
پلیس با هماهنگی پلیس راهور نتیجه نهایی را کتبا به 

شهرداری تهران اعلام خواهد کرد.
سردار رحیمی تاکید کرد: طرح فعلی معایبی 
اجرایی  جدیدی  طرح  که  است  قرار  اگر  اما  دارد 
باید  شود.  حل  آن  در  گذشته  معایب  باید  شود 
جزئیات طرح توسط پلیس مورد بررسی قرار گیرند 

و مراحل تایید این طرح طی شود.
خاتمه  در  بزرگ   تهران  انتظامی  فرمانده 
و همه  تهران  در  ترافیک  مدیریت  کرد:  خاطرنشان 

کشور برعهده پلیس است و شهرداری باید بسترهای 
از  با استفاده  انتظامی  لازم را فراهم کند. مسئولین 
را به خوبی مدیریت کند.  ترافیک  باید  این بسترها 
این طرح  تهران می تواند  ترافیک  تردید شورای  بی 
ابعاد مختلف آن بررسی  باید  اما  تایید برساند  به  را 
کارشناسانه شود. در جلسه روز گذشته نیز که با حضور 
ریاست پلیس راهور ناجا برگزار شد نظر بر این بود 
که این طرح باید مورد بررسی کارشناسانه قرار بگیرد.

WWW.EMTIAZDAILY.IR

روزنامه صبح ایران

۲
شماره 2389 

اجتماعی
سه شنبه 19 دی 1396  21 ربیع الثانی 1439  9 ژانویه 2018  


